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Prezident Autoklubu ČR 
V Praze 4. července 2024 

Vážení přátelé motorismu, milí autoklubáci, 

v polovině června se konala každoroční konference Mezinárodní automobilové federace FIA, která je jedním 

z nejdůležitějších jednání o směřování největší a nejvýznamnější světové organizace motosportu a 

motorismu. Letos se konala v uzbeckém Samarkandu, Autoklub ČR tam samozřejmě měl své zastoupení. 

V rámci FIA stále posilujeme naši pozici a na poli sportovní diplomacie jsme zaznamenali další úspěchy. Tomáš 

Kunc tady úspěšně řídil jednání nově ustanoveného Výboru pro okruhový sport, který má pod sebou šest 

sportovních komisí, jeho práce sklidila pozitivní ohlasy. Výbory jsou novým orgánem v organizačním 

schématu vedení FIA mezi Světovou radou motorismu a jednotlivými komisemi. Význam postavení zástupce 

ve vedení tohoto Výboru umocňuje fakt, že má pod sebou totiž nejvíce komisí ze všech. Milan Tejchman byl 

jmenován sportovním manažerem evropského šampionátu v autokrosu, čímž ještě vzrostla role Autoklubu 

ČR v nejprestižnějším mezinárodním seriálu této u nás tradiční disciplíny.   

Právě v autokrosovém mistrovství Evropy se v červnu konaly hned tři podniky a naši reprezentanti byli 

úspěšní, v nejprestižnější kategorii SuperBuggy drží Petr Nikodém a Zdeněk Antony průběžně první dvě místa.  

Bylo pro nás velkou ctí přivítat na slavnostním startu vzpomínkové jízdy historických automobilů 1000 mil 

československých pana prezidenta Petra Pavla, který si se zájmem prošel i klubový dům Autoklubu ČR a napsal 

nám do pamětní kroniky moc pěkný vzkaz.  

Ze zájmové činnosti připomenu, že s vynikajícími ohlasy proběhl jubilejní padesátý Národní sraz karavanistů 

v pohodovém lázeňském městě Poděbrady, první letošní soutěž má za sebou Mistrovství ČR Pohár 

historických vozidel Asociace veteran car clubů Autoklubu ČR.  

V minulém týdnu jsme informovali, že jsme vrátili část dotace, které Národní sportovní agentura poskytla 

Autoklubu ČR. Prvně chci upřesnit, že korekce u udělených dotací jsou skoro u všech příjemců dotací docela 

běžné, NSA kontrolovala spolu s námi přes sto dalších příjemců dotací a vyměřila mnoho vratek. Navíc v 

našem případě představuje vratka pouhý zlomek z celkové výše dotačního přídělu, u jiných příjemců to bylo 

podstatně více, třeba i sto procent. Není tedy třeba za tím hledat žádnou senzaci, jak se někteří pokoušejí. 

Smutné na celé věci však je, že ten největší díl vrácené dotace (1,2 mil. Kč) představují platby za pronájem 

automobilů dle rámcové smlouvy z roku 2014, kterou uzavíralo ještě předchozí vedení v čele s rodinným 

klanem Ječmínků - starším coby prezidentem a mladším coby výkonným ředitelem Autoklubu ČR. Je 

přinejmenším nevkusné, když ten, kdo nám tuto škodu sám způsobil uzavřením smlouvy v rozporu se 

zákonem a za vrácenou částku nese osobní odpovědnost, kritizuje současné vedení Autoklubu za nakládání s 

dotací, která se přitom vrací jen a pouze kvůli jeho pochybení. Kdyby to nebylo k pláči, bylo by to k smíchu… 

  Přeji vám krásné léto, užijte si pohodovou dovolenou a odpočiňte si od celoročního shonu. Nezapomeňte, 

že červenec je jedním z vrcholů sezóny motorsportu, ať už zmíním Rally Bohemia, evropský autokrosový 

šampionát v Nové Pace, mistrovství světa v motokrosu v Lokti, nebo mistrovství světa superbiků v Mostě. 

Posledně dva jmenované poctí svou návštěvou prezident Mezinárodní motocyklové federace FIM Jorge 

Viegas a prezident FIM Europe Michal Sikora. Jen opravdu výjimečně přijedou na jeden podnik společně, 

potvrzuje to skvělou pořadatelskou reputaci České republiky a významné postavení ve světovém 

motorsportu! 

Se srdečným pozdravem 
Jan Šťovíček 
prezident Autoklubu ČR 


